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Bijlage 2: brief burgerinitiatief Oekraine 27.09.2023

Laren, 21 september 2023

Onderwerp: ontstaan en werkwijze BurgerInitiatief Laren.

Geacht gemeenteraadslid,

Wij worden de laatste tijd als BurgerInitiatief (BI) dikwijls in het dorp 
aangesproken over onze inzet voor de  Oekraïense vluchtelingen.
De volle containers die enige tijd voor de RABO stonden, waarin mensen 
hun ingebrachte spullen herkenden, vormen daarvoor de aanleiding. Ook 
stellen mensen ons vragen over de publicatie van de gemeente betreffende 
het grote bedrag, overgehouden aan de bijdrage van de overheid.

Graag willen wij duidelijk maken hoe wij ons werk gedaan hebben. 

Start BurgerInitiatief (BI)

Begin maart 2022 heeft onze burgemeester, Nanning Mol, ons gevraagd een 
BurgerInitiatief op te richten met het oog op de komst van Oekraïense 
vluchtelingen.
Wij zijn meteen hard aan het werk gegaan: 

• Wij zijn begonnen alle buurt- en sportverenigingen en andere 
organisaties aan te schrijven om vrijwilligers te werven. 133 mensen 
hebben zich aangemeld (algemene vrijwilligers, buddy’s, 
activiteitenvrijwilligers, traumadeskundigen, diaconie/versa welzijn, 
juristen, tolken, medisch onderlegde mensen, aanbieders van 
inventarissen en andere bruikbare spullen voor de woningen, zoals 
fietsen, beddengoed etc, deskundigen op gebied van 
communicatie/facebook, vervoersvrijwilligers en mensen uit het 
dorp die hun accommodatie gratis aanboden voor bv danslessen, 
creatieve activiteiten, speeltuin Ons Genoegen, ’t Bluk met gratis 
consumpties, kapper, health plus.

• De eerste vluchtelingen kwamen aan in Hotel De Witte Bergen. We 
hebben ze daar verwelkomd en hun eerste behoeften ingewilligd. 
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Daarna werd ’t Laer de plek waar de vluchtelingen geplaatst werden 
vanuit de Utrechtse Jaarbeurs of de Rai, Amsterdam. ’t Laer, gelegen 
midden op de hei, is door ons grondig schoongemaakt, ingericht en 
gezellig gemaakt want behalve stapelbedden die in geen jaren 
gebruikt waren, was daar niets. ’t Laer werd een doorstroomlocatie 
van waaruit de gemeente de mensen doorplaatste naar huurhuizen of 
RABO.

• Mede op ons initiatief is de Stichting Huizen Huren voor Oekraïne 
opgericht die woonruimte heeft gezocht, ingericht en gezellig 
gemaakt zodat vluchtelingen daar op een menswaardige manier 
opgevangen konden worden (6 huizen). Vooral Larense inwoners 
hebben hiervoor gelden voor de huren bijeengebracht.

• Zodra een woning was toegewezen zorgden wij voor een tolk/buddy 
die de nieuwe bewoners wegwijs kon maken in onze gemeente en bij 
wie zij voor vragen/problemen terecht konden. Zij wezen hen de weg 
naar de winkels, sportverenigingen, werkgevers maar zijn ook heel 
belangrijk als het gaat om doktersbezoeken, controles bij 
verloskundigen, zwemlessen, scholen, werk zoeken, (uitleg van) 
vergoedingen etc.

• De RABO is vervolgens door ons ingericht: alle kantoorruimtes 
omgetoverd tot slaapkamers, bedden naar boven gesjouwd, 
(brandwerende) gordijnen gemaakt (een halve km!!), meubels 
ingezameld. 

• Iedere week was er overleg met gemeente en Burgerinitiatieven van 
BEL-gemeenten. Ook was er regelmatig overleg met de buddy’s van 
de verschillende woonplekken.

• Op 24 juni heeft Mike Bodé een optreden verzorgd voor de Larense 
Oekraïners in de RABO. Een (gesponsorde) vleugel stond klaar en na 
afloop was er een hapje en een drankje.

• We hebben een leslokaal ingericht in de RABO en leerkrachten 
gezocht voor Taalcursussen voor volwassenen en gesprekken 
opgestart voor een Peuterspeelzaal in de RABO. Deze leerkrachten 
werden aanvankelijk betaald door de Volksuniversiteit maar later 
door de gemeente.

Wij vinden dat wij, als Burgerinitiatief, een stevige basis hebben gelegd 
voor een goede opvang van vluchtelingen. 
We waren met onze vrijwilligers 24/7 beschikbaar voor hulp, zoals 
begeleiding bij zwangerschap en bevalling, doktersbezoek, oplossing 
conflicten en andere ondersteuning.
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Aan het begin van de zomer 2022 hebben wij aangegeven dat, toen de 
Oekraïners een woonplek hadden en het er naar uitzag dat ze voorlopig niet 
zouden teruggaan, wij professionalisering van ons werk noodzakelijk 
achtten.
Wij hebben daarbij enkele deskundige coördinatoren voorgedragen die al 
lange tijd in Nederland wonen, onderwijskundig geschoold zijn, de taal van 
de mensen spreken en de mentaliteit van de mensen begrijpen. 
Deze vrouwen, Ekaterina Bogaart en Luba Bischot, hebben zich al die tijd 
belangeloos ingezet en waren bereid om in een duo baan deze 
werkzaamheden, nu weliswaar betaald, uit te voeren.

De gemeente heeft kenbaar gemaakt verder te gaan met het Rode Kruis en 
hiermee eindigde officieel onze taak als BurgerInitiatief.

Begin juli heeft burgemeester Nanning Mol ons bedankt voor het werk dat 
wij m.m.v. zoveel vrijwilligers verzet hebben.

Summerschool

Om te voorkomen dat de kinderen de hele zomervakantie op een kamer in 
de RABO zouden moeten doorbrengen, leek het ons noodzakelijk een 
Summerschool te organiseren. De gemeente zag hier geen noodzaak voor 
en aangezien wij zelf niet over financiën beschikten, is er een Benefit-avond 
georganiseerd in samenwerking met de Rotary Laren-Blaricum, in Singer. 
Dat werd een groot succes!
We konden belangeloos het schoolgebouw van De Ploeg gebruiken en 
hebben daar gedurende 5 weken kinderen van de basisschoolleeftijd les 
gegeven zodat ze gemakkelijker zouden kunnen instromen in het regulier 
onderwijs.
We werkten met betaalde leerkrachten en een aantal vrijwilligers. 
Aangezien wij zelf geen rechtspersoon zijn en de gemeente niet inging op 
onze vraag de leerkrachten op een 0-uren contract aan te nemen, hebben 
wij de betalingen laten lopen via het Steuncomité Eemnes.
Na afloop hebben wij financiële verantwoording afgelegd aan Wethouder 
onderwijs, de heer F. de Groot, en aan de penningmeester van de Rotary 
Laren-Blaricum, de heer P. Verboom.

Project Notenkraker in Goede Herderzaal

Tijdens de Summerschool hebben wij veel kinderen beter leren kennen en 
ervaren dat veel kinderen mentaal beschadigd waren. In het najaar zijn wij 
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gestart met het opvangen en begeleiden van een aantal kinderen (er is nog 
een wachtlijst)
Pastoor Nico Van der Peet heeft belangeloos de Goede Herderzaal ter 
beschikking gesteld voor ons project om Oekraïense kinderen extra 
aandacht te geven. 

Kinderen, die vaak met hun moeder en oma gevlucht zijn, hebben 
schoolkameraadjes en vriendjes achter moeten laten. Ze zijn aangekomen 
in een voor hen onbekende omgeving en spreken de taal van hier (nog) 
niet. Het is begrijpelijk dat gevluchte kinderen vaak angstig of somber 
zijn. Echter, veel kinderen vinden het niet gemakkelijk om hun gevoelens te 
uiten. Door creatief bezig te zijn worden onbewuste gevoelens en gedachten 
op speelse wijze geuit. Het doet er niet toe of dat een schilderij, dans of 
muziekstukje is. Belangrijk is dat de druk om te spreken, wegvalt. Tekenen, 
boetseren, schilderen etc. helpen met het uiten van emoties en het 
verwerken van traumatische of ingrijpende ervaringen.

We kiezen elke week een thema, we lezen met de kinderen en leren ze 
bijbehorende woordjes. (De geleerde woorden worden naar de moeders 
gestuurd zodat zij met de kinderen kunnen oefenen.) Op pianomuziek 
wordt er gedanst en gezongen. Ook eten we wat met de kinderen. Ten slotte 
maken we een tekening, boetseren we of wordt er door ieder kind iets 
moois geknutseld. 

We willen de kinderen een gevoel van veiligheid en waardering geven dat 
hen helpt om te functioneren in een moeilijke en verwarrende tijd.

Financiën

Ons BurgerInitiatief heeft geen enkele financiële bijdrage van de gemeente 
ontvangen voor de Notenkraker-club; alle gelden hebben wij zelf bijeen 
gebracht met giften van particulieren en kerkelijke instellingen. Wij hadden 
een groot draagvlak in het gehele dorp. Aangezien de gemeente 
gepubliceerd heeft dat er 1,5 miljoen euro gereserveerd blijft voor 
Vluchtelingenhulp, kunnen wij ‘met goed fatsoen’ nu nergens meer geld 
ophalen voor dit in onze ogen belangrijke project.

Voor bovenstaand project ‘De Notenkraker’ hebben wij nog financiën voor 
ong. 2 maanden.
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Toekomst

De moeders doen een dringend beroep op ons door te gaan met ‘de 
Notenkraker’ aangezien het hun kinderen goed doet. Ze kijken erg naar de 
bijeenkomsten uit. Daarnaast vragen zij ons een gespreksgroep te 
organiseren om daarmee ‘lucht te geven’ aan hun persoonlijke problemen. 
Allen hebben intussen een prima dak boven hun hoofd maar ons inziens 
gaat het om meer dan dit alleen.

Wij willen daar graag aan voldoen maar vinden het niet terecht als onze 
medewerkers (die hun baan door de oorlog kwijtgeraakt zijn) dit weer als 
vrijwilliger moeten doen of heel af en toe met een beloning van een 
cadeaubon van 10 euro, zoals in het verleden gebeurde.

Wij hebben met veel plezier ons ingezet maar blijven achter met de vraag: 
gemeenteraadsleden, wilt u ons financieel steunen om dit project nog voort 
te kunnen zetten gedurende het komend schooljaar? 

BurgerInitiatief Laren,

Mariëtte Nieuwboer

Saskia Vos

Marc Vos


